
Opinie  mieszkańców  miasta  Częstochowy  zamieszczone  w  „Uwagach”  do  ankiety  pt.  "Wyraź  swoją  opinię  na  temat 
proponowanych zmian w statutach Rad Dzielnic w Częstochowie!"

Opinie  mieszkańców przedstawione są w  niniejszym raporcie  bez  jakiejkolwiek  ingerencji  w ich  treść  (opinie  nie  zostały 
poddane obróbce redakcyjnej, została zachowana ich oryginalna pisownia).

LP. Proszę określić swój stosunek do sposobu Wyborów do Rad Dzielnic w Częstochowie (od § 4 do § 9),  który został  
zaproponowany w konsultowanym projekcie statutu Rad Dzielnic w Częstochowie

1 Proponowany zapis oznacza w praktyce brak wyboru Rady Dzielnicy w niektórych dzielnicach gdzie zainteresowanie wyborami  
już teraz jest znikome.

2 „§ 4.3.Kandydatem na członka Rady Dzielnicy może zostać osoba, która ukończyła lat 18 oraz: a) posiada czynne i bierne prawo  
wyborcze, b) zamieszkuje na terenie właściwości  Rady Dzielnicy do której  kandyduje, c) uzyskał poparcie minimum 15 osób
- mieszkańców Dzielnicy. i § 5.2. Przed dokonaniem wyboru członków Rady Dzielnicy mieszkańcy Dzielnicy przy wpisywaniu się 
na listę obecności, zobowiązani są okazać dokument tożsamości w celu zweryfikowania ich miejsca zameldowania.” Mam przez  
to rozumieć, że kandydować do rady dzielnicy może każdy mieszkaniec dzielnicy („osoba która zamieszkuje na terenie dzielnicy”),  
ale głosować mogą tylko osoby zameldowane na terenie dzielnicy? Jeśli tak to może należało by to ujednolicić.

3 Zmiana sposobu wyboru na bezpośrednie z pewnością przyczyni się do ich transparentności w stosunku do zebrań wyborczych.
4 Liczba głosów poparcia zaproponowana w projekcie jest w mojej opinii zbyt mała - powinna wynosić co najmniej 50, kampania  

informacyjna przed wyborami to bardzo dobry pomysł. 

LP. Proszę określić swój stosunek do kwestii braku możliwości łączenia Mandatu członka Rady Dzielnicy z zatrudnieniem
w Urzędzie Miasta Częstochowy, (§ 4, pkt 4)

1 Uważam,że nic nie stoi na przeszkodzie aby taki mandat łączyć
2 To o tyle dobrze, że Radny Dzielnicy nie będzie stronniczy, nie będą na niego oddziaływać osoby stronnicze z UM.
3 Nie można się  zgodzić  na to by wprowadzić zmianę i  umożliwić  pracownikom Urzędu Miasta (a  nawet osobom funkcyjnym

w jednostkach organizacyjnych, w których gmina Częstochowa ma 100% udział) na łączenie pracy w Radzie Dzielnicy z pracą
w  UM  Częstochowa  lub  danej  jednostce  bo  wydaje  się  że  zachodzi  tu  konflikt  interesów.  Rady  Dzielnic  są  organami 
pomocniczymi Rady Miasta czyli organu uchwałodawczego gminy a praca w Urzędzie Miasta i w jednostce ze 100% udziałem 
Gminy jest pracą w organie pomocniczym organu wykonawczego gminy. Z trójpodziału władzy można zatem wyciągnąć wniosek  
że zachodzi tu konflikt interesów. Zobrazować może go hipotetyczna sytuacja, kiedy urzędnik UM Częstochowy lub pracownik  



funkcyjny ww. jednostki organizacyjnej ma reprezentować mieszkańców swojej dzielnicy wchodzących w spór z Prezydentem  
Miasta  (który  formalnie  jest  jego  zwierzchnikiem  -  w  przypadku  pracownika  UM  lub  reprezentuje  Walne  Zgromadzenie
-  w  przypadku  pracownika  jednostki  organizacyjnej  ze  100% udziałem Gminy  Miasta  Częstochowy).  Dlatego  warto  byłoby 
postulować nie tylko zachowanie obecnych przepisów, zabraniających członkostwa w Radach Dzielnicy pracownikom UM ale
i  rozszerzenie  tego  zakazu  i  objęcie  nim  pracowników  funkcyjnych  jednostek  organizacyjnych,  w  których  Gmina  Miasto 
Częstochowa posiada 100% udziałów.

4 brakuje  punktu  c)  pracowników spółek  miejskich  w których udział  gminy przekracza 50% lub  gdy wykonują  one w ramach  
powierzenia  zadania  własne gminy wynikajace z  ustawy o  samorządzie  gminnym.pytanie  co  z  jednostkami  organizacyjnymi  
UM,bo  w  zasadzie  pracodawcą  jednostki  jest  dyrektor  a  nie  UM.  proponuje  dodanie  punktu  c)  pracowników  jednostek 
organizacyjnych samorządu,d) pracowników spółek prawa handlowego w których samorzad posiada udziały

LP. Proszę określić swój stosunek do kwestii składania zapytań do Prezydenta Miasta (§ 11), który został zaproponowany w 
konsultowanym projekcie statutu Rad Dzielnic w Częstochowie

1 jest  to analogiczne rozwiązanie jak to które funkcjonuje w stosunku do radnych Rady Miasta. Warto je zastosować by Rady 
Dzielnic zyskały uprawnienie dzięki któremu będą mogły lepiej reprezentować mieszkańców swojej dzielnicy.

2 Rady Dzielnicy powinny mieć  oprócz  możliwości  składania  pytań  zadawać  ustne  pytania  do  informacji  bieżącej  prezydenta  
podczas sesji RM 

LP. Proszę  określić  swój  stosunek  do  kwestii  kompetencji  i  obowiązków  Rad  Dzielnic  (§  10,  §  12,  §  14,  §  15,  §  18  ),  
zaproponowanych w konsultowanym projekcie statutu Rad Dzielnic w Częstochowie

1 To aż dziwne, że do tej  pory mieli  tak mało obowiązków. Jeśli  ktoś chce być Radnym, to znaczy że chce działać w służbie 
mieszkańców swojej dzielnicy, czyli chce pomagać.

2 Zaproponowane kompetencje powinny być znacznie szersze. 


